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Business and Tourism Visas

Business (B1) and Tourism (B2) visas are issued for short, temporary stays in the U.S. such as business trips, short training courses, visiting friends and relatives, medical treatment, or tourism.  To show eligibility for B1/B2 visas, applicants must present evidence explaining the purpose of the travel.  In addition, applicants must demonstrate that they have sufficient family, social, and economic ties to compel them to return to Gabon after their trip.

The following documents (original or certified copies) may be helpful in establishing eligibility:
· Marriage and/or birth certificates (when spouses or children are included).

· Letters from individuals or organizations in the U.S. sponsoring or arranging trip.

· Letter from employer indicating position, monthly salary, length of employment and vacation time approved for travel.

· Pay stubs covering the last three months of employment.

· Bank statements covering the last three months.

· Proof of home or property ownership (if applicable).

· For business travelers, an "Agrement" and "Patentes" from last three years.  Also, company bank statements and proof of international commerce (e.g. invoices of purchases abroad, customs receipts, correspondence with U.S. vendors.)

· The consular section is open for visa processing Wednesdays from 8:30 a.m. to 11:30 a.m.  All applicants (except children included in a parent's passport) must appear in person to be interviewed.  If approved, visas will be available the same day and may be picked up either by the applicant or his/her representative at 4 p.m.

· Every applicant must complete an application form (DS-156), and present one recent (37 mm X 37 mm) full-face photograph. Male applicants between 16 and 45 years of age must also complete the form DS-157.  The application must be signed by the applicant.  Applicants must also present a passport valid for at least six months.

· Gabonese citizens who have traveled on a B1 or B2 visa in the past twelve months may have the interview waived.  Applications for a new visa may be turned in by a representative on Monday or Wednesday from 8:30 a.m. to 11:30 a.m.  Visas will be available on Wednesdays as noted above.  Previous U.S. visa(s) must be in current passport or applicant must provide a photocopy.  The consular officer reserves the right to call applicants in for an interview at any time.

· There is a $100 (payable in CFA) non-refundable processing fee per application.  A visa issuance fee may also apply depending on the nationality of the applicant.

· All non-Gabonese citizens should present a valid "Carte de Sejour."

· European Union citizens (including all French passport holders) need not obtain a visa in advance to travel to the U.S. on business or tourism for periods of less than three months.

Il est délivré à la plupart des visiteurs, des visas B1/B2 pour de courts séjours, des séjours temporaires tels que les voyages d'affaires, les stages de courte durée, les visites aux parents et amis, les visites médicales ou le tourisme.   Pour avoir droit à un visa B1/B2, les demandeurs doivent expliquer le but de leur voyage.  En outre, ils doivent démontrer qu'ils ont des liens d'attaches familiaux, sociaux et économiques suffisamment solides pouvant les obliger à revenir au Gabon après leur séjour.

Les documents suivants (originaux ou certifiés conformes) peuvent aider à établir l'éligibilité:

· Certificats de mariage ou actes de naissances (des épouses et les enfants font partie de voyage).

· Lettres d'invitation des particuliers ou des organisations aux Etats-Unis qui prend en charge le voyage.

· Attestation d'emploi indiquant le poste occupé, le salaire mensuel, le nombre d'années, l'autorisation d'absence ou l'attestation de congé.

· Les bulletins de salaire des trois derniers mois.

· La preuve de bien(s) immobilier(s)

· Pour les voyages d'affaires, un agrément, ainsi que les patentes des trois dernières années.  En outre le relevé de compte bancaire de la société, ainsi que la preuve de pratique du commerce international (les factures d'achats à l'étranger, factures douanières, et correspondances avec les fournisseurs américains.

· La section consulaire est ouverte pour les visas les mercredis de 08:30 à 11:30.  Tout demandeur (sauf les enfants figurant dans le passeport des parents) doivent se présenter en personne pour être interviewés.  Si octroyés, les visas seront prêts le même jour et les passeports pourront être retirés par le demandeur ou la personne de leur choix à 16 heures.

· Tout demandeur doit remplir un formulaire (DS-156), accompagné d'une photo récente (37x37 mm, visage en entier). Les demandeurs masculins âgés de 16 à 45 ans doivent en outre remplir le formulaire DS-157. Le formulaire doit être signé par le demandeur.  Le passeport doit être valable au moins six mois.

· Les citoyens gabonais qui ont effectué un voyage avec un visa de type B1 ou B2 au courant des douze derniers mois peuvent être dispensés d'interview.  Les formulaires pourront être réglés par une tierce personne le lundi et le mercredi entre 08:30 et 11:30 heures.  Les visas seront prêts les mercredis comme stipule ci-dessus.  La preuve d'un précédent visa américain doit figurer sur le passeport en cours ou éventuellement une photocopie sera demandée si le visa figurait sur un passeport précédent.  L'agent consulaire se réserve le droit d'appeler le demandeur à tout moment afin de l'interviewer.

· Il est à noter que les frais s'élèvent à U.S. $100 ou l'équivalent en CFA (non remboursables) pour chaque demande.  Selon la nationalité du demandeur, des frais de délivrance de visas peuvent s'imposer.

· Les non-gabonais devraient présenter une carte de séjour valable.

· Les citoyens de la Communauté Européenne (y compris les français) n'ont pas besoin de visa pour tout séjour d'affaires ou de tourisme inférieur à trois mois.
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